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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 3  

van woensdag 23 februari 2011om 19:30 uur 

 
Aanwezig:  
Gladiné Pierre, Debondt Luc, Driesen Godelieve, Wittebolle Astrid, Daniëls Tom, Diels Vincent, Anaf Hannes, 
Reniers Peter – raadsleden 
 
Vos Eric – schepen 
De Wachter Eddy – commissievoorzitter 
Aerts Kathleen – vervangend commissiesecretaris 
Mateussen Steven – diensthoofd wegen, groen & mobiliteit 
Verhoeven Nico – cultuurcoördinatie 
Verschueren Rob – diensthoofd sport 
 
Verontschuldigd:  
Langman Deborah 
 
Ook aanwezig: 
Wilfried Sylverans  
 
De voorzitter meldt dat Ingrid Rombaut haar taak als commissiesecretaris stop zet wegens een te drukke 
werkagenda.  De voltallige commissie wil Ingrid hartelijk danken voor haar werk en inzet de afgelopen jaren: 
steeds vriendelijk, stipt en correct.   
Kathleen Aerts neemt de taak vanaf nu over. 
 
 
1. Verslag vorige vergadering 
Er zijn geen opmerkingen bij het verslag van de vergadering van 19 januari 2011. 
 
 
2. Werken Grote Markt - verlichtingsconcept Grote Markt 
De volledige powerpoint presentatie hebben alle raadsleden onlangs ontvangen via Ben Verdick, dienst 
communicatie.  De presentatie wordt niet herhaald.  Er volgt enkel een specifieke toelichting betreffende de 
hekken en de verlichting.  Een ingekorte versie van de slides is terug te vinden in bijlage.   
Steven Mateussen licht toe. 
 
Een nieuw element is dat in de communicatie op de brieven met kleuren gewerkt wordt.  Een kleur per nieuwe 
fase.  Dit oogt overzichtelijk.  Fase 1 start op 1 maart 2011. 
 
Vragen: 

 Hannes Anaf informeert of ‘Erfgoed’ nu nog een wijziging mag aanbrengen aan het ontwerp, door het 
toilet naast de kerk te weigeren. 

Verschillende raadleden herinneren zich dat er vroeger ook toiletten aan de noordzijde van de kerk stonden.  
Mogelijk zijn hier nog foto’s van terug te vinden.  Waarom zou het huidige ontwerp afbreuk doen aan de kerk of 
de heraanleg rond de kerk?   
 

 Peter Reniers vraagt zich af of het licht werkelijk zo fel zou schijnen om een verschil in lampen te 
voorzien voor voetgangers en auto’s.  

Steven Mateussen legt uit dat wit licht te fel is voor de kleur van het gelaat van de voorbijgangers en een grauwe 
schijn weergeeft.  Voor de voetgangerszone wordt er geopteerd voor een geel licht, zachter van kleur.  Voor het 
wegennet een technisch blauw licht dat duidelijk aangeeft waar de bestuurders moeten rijden.  Voor de 
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zitbankverlichting opteert Eandis voor led verlichting in plaats van TL verlichting.  Led’s vragen beduidend minder 
onderhoud.  Er worden kleine spots geplaatst om de glasramen in de kerk te belichten, zonder een straalbundel 
naar buiten te laten schijnen. 
 

 Pierre Gladinez polst naar de meerkost. 
Dit wordt geraamd op ongeveer 2.000 euro, maar betekent geen meerkost.  Er is een verschuiving in het budget.  
De masten kosten minder.  Zo wordt het verschil gecompenseerd. 

 Is er voldoende licht voorzien aan de camera’s die geplaatst zijn aan de Grote Markt? 
Het zijn infrarood camera’s.  De markt wordt ook voldoende verlicht om een sociale veiligheid te waarborgen.  
Mensen moeten elkaar vlot kunnen herkennen.  Ook in geval van nood, mochten er persoonsbeschrijvingen 
nodig zijn.  
 

 Astrid Wittebolle had verwacht dat er onderhandeld was met Philips over een goede prijs voor de 
lampen.  De verlichting op de Grote Markt van Turnhout wordt immers een mooie reclame voor Philips. 

Eric Vos legt uit dat de kostprijs van de lampen, die inderdaad een belangrijke kost zijn in het geheel, niet in de 
offerte zijn opgenomen.  De masten en de luifel zijn ontworpen door Stramien.  De luifel wordt gebouwd door de 
aannemer.  De verlichting wordt hierin verwerkt.  Om eenheid te krijgen op het plein hebben de 
verlichtingsmasten op het plein hetzelfde uitzicht als de masten van de luifels.  Deze masten behoren niet tot het 
gamma van Philips.  Het esthetisch aspect is belangrijk, zonder dat hierin overdreven moet worden. 
De armaturen die worden gebruikt worden geleverd door Philips.  Navraag bij Philips en Eandis geeft aan dat 
Philips bij de opmaak van de offerte aan Eandis netto prijzen heeft gehanteerd. 
De offerte is gunstig voor de stad aangezien er zowel een gunstige prijs werd opgegeven voor de armaturen en 
de lampen niet worden aangerekend door Philips. 
 

 Astrid Wittebolle meldt dat de ledverlichting aan de Nieuwe Kaai niet altijd naar behoren werkt.  
Onderbroken strepen zijn ergerlijk voor de voorbijgangers. 

Steven Mateussen is zich bewust van het tijdelijk uitvallen van de lichten.  Er wordt aan een oplossing gewerkt.  
Het grootste probleem zit in de verhitting van de glasvezel in de verticale paal.  Door het aanlichten met een spot,  
zuigt dit eigen warmte op.   De spot raakt oververhit en valt tijdelijk uit.  De glasvezel wordt in een aparte kast 
geplaatst. 

 Is er ook gedacht aan een onderhoudscontract met Eandis?  Denken we aan het verhaal van de interne 
corrosie in de verlichtingspalen op de snelwegen.   

Er wordt een nieuw prijsbestek aan Eandis gevraagd, waar het onderhoudscontract in vervat zit. 
 
Financieel verhaal: 

 Hannes Anaf vraagt in welke orde van vermogen er wordt gesproken voor de Grote Markt? 
Nu is er 664 KVA (+ 166 KVA voor botsauto’s) voorzien. 
Dit is meer dan het huidige verbruik van de kermis  (ongeveer 468 KVA excl. botsauto’s) om in te kunnen spelen 
op toekomstige stijgingen en om flexibel te zijn naar beschikbaar vermogen verspreid over de markt.  
Bij het vermogen van 468 KVA wijzen we er op dat niet alle attracties aansluiten op ons net. Sommige hebben 
generatoren bij.  
 

 Peter Reniers informeert hoe men het hekwerk wil verplaatsen, zonder veel schade aan te richten. 
Dit wordt samen met de Erfgoedcel Noorderkempen onderzocht.  De beste werkwijze is om het hekwerk te 
onderstutten en in zijn geheel te liften.  Het hekwerk zit immers verankerd in de platen.  De firma Vangeel is 
aangesteld voor deze opdracht. 
Mocht  het tot een demontage komen, dan zal dit ongetwijfeld tot een meerkost leiden. 
Volgens Eric Vos is het noodzakelijk om een studie te laten maken, een aannemer te zoeken en een 
gespecialiseerde firma aan te spreken.  Mogelijk moeten er elementen bijgewerkt worden en kleine 
beschadigingen hersteld.  Het lakken van het hekken is in 2000 al gebeurd.  Voor het bijwerken wil men de 
hekken niet van de Grote Markt verwijderen, maar ter plaatse laten behandelen. 
 
 
3. Onderhoud Parkwijk - Jef Buyckxstraat 
Steven Mateussen illustreert zijn toelichting aan de hand van een powerpointvoorstelling.  
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Het afmaaien van het gras gebeurt nog steeds door de eigen groendienst. 
Vragen: 

 Luc Debondt meldt dat de hagen op de scheidingslijnen aan de Jef Buyckxstraat steeds de voet - en 
fietspaden overwoekeren.  In de Parkwijk zijn er geen uniforme voortuintjes meer aan de 
laagbouwwoningen.  Toch is dit openbaar domein. 

Steven gaat dit mee op nemen in het dossier. 
 

 Astrid Wittebolle merkt op dat er in commissie 2 aangehaald werd om kleine klusjes zoals snoeiwerk 
mee door buurtbewoners te laten uitvoeren.  Dit bevordert het sociaal aspect ‘samenwerken aan een 
nette buurt’. 

 
Eric Vos geeft toe dat dit nog niet in werking is.  Het is een systeem dat goed kan werken.  Wijken krijgen 
inspraak om voor een bepaald pakket beplanting te kiezen.  Ze planten en onderhouden dit mee. 
Steven Mateussen heeft toch een zeker voorbehoud.  Dit is goed mogelijk voor bepaalde heesters die snel 
groeien en gemakkelijk herstellen, maar is zeker niet toepasbaar voor bomen.  De keuze van heesters moet nog 
verder bekeken worden. 
 

 Luc Debondt heeft bedenkingen bij de aanpak rond het sluikstorten.  In de Parkwijk is het probleem niet 
opgelost, enkel verplaatst.  De blauwe PMD zakken liggen met rode sticker tegen de scheidingswand 
met Soudal opgestapeld, dagelijks worden er zakken bijgezet of vanuit auto’s gesmeten.  Dit houdt nu al 
3 – 4 weken aan.  De stad zal de zakken moeten opruimen om het probleem niet te verergeren. 

Dit is een specifiek probleem dat zich stelt bij appartementen volgens Eric Vos.  Bij individuele woningen zijn de 
bewoners sneller geneigd de zakken terug binnen te zetten.  Bij een flatgebouw is het niet duidelijk van wie het 
afval is.  Er zal actie ondernomen worden voor het probleem verder uitdeint.   

 Luc meldt ook de slechte staat van verlichting voor fietsers die vanuit de Rubensstraat , de 
Papenbruggestraat inrijden.  Het is niet duidelijk of dit aan de verlichting van de ring ligt of aan de 
verlichting langs de weg zelf. 

Bij nazicht bleken er twee lichten defect aan de kant van het CLB centrum tussen de frituur en de ring.  Dit werd 
doorgegeven voor herstelling. 
 
 
4. Convenant met ‘Turnhout 2012’ 
Nico Verhoeven licht toe door middel van een powerpoint (zie bijlage). 
 
Dit wordt besproken op een volgende gemeenteraad.  Er wordt nog gewacht op het convenant van Brussel.  De 
stad stelt de toelage vanuit Vlaanderen geheel ter beschikking voor ‘Turnhout 2012’. 
Er zijn geen vragen bij dit item. 
 
 
5. Aanleg kunstgrasveld Leemshoeve 
Rob Verschueren brengt verslag uit aan de hand van een powerpoint presentatie. 
 
Vragen: 

 Peter Reniers stelt de vraag wat er bedoeld wordt met het wegwerken van 30% achterstand op de 
sportinfrastructuur? 

Eric Vos legt de uitvoering bij Vlaanderen, een engagement voor 30%: inbreng middelen Vlaamse Gemeenschap 
en privé inbreng.  Door de opdracht te bundelen is er een betere prijs en kwaliteit kunnen bedingen.  De opdracht 
zou over 10 jaar lopen, ook naar groot onderhoud toe.   
Het handelt over de vervanging van een bestaand veld.  De besprekingen zijn nog niet helemaal afgerond. 

 

 Astrid Wittebolle informeert of de verharding rond het terrein al is goedgekeurd. 
Eric Vos beaamt dat dit in het college is goedgekeurd.  De verharding komt de infrastructuur ten goede.  De 
maximale gebruiksvergoeding bedraagt 90.000 euro per jaar.  Er komt een verlichting in personeelskost voor 
onderhoud. 

 
 



Verslag vergadering Commissie 3 van  23 februari 2011 4 / 4 

 
 
 
6. Uit het college 
Er is een aanbod om in te schrijven voor een evenement van GOLAZO ‘Dwars door Turnhout’.  Golazo sports is 
bijzonder actief op het vlak van de organisatie van sportevenementen, zowel in de topsport als de recreatiesport. 
Voorbeelden: de Carrefour Running Tour, the Antwerp Ten Miles…  Turnhout wil op dit aanbod ingaan.   
Dit is een mooie kans om Turnhout  sportief in de kijker te stellen.  De datum zaterdag 27 augustus 2011 lijkt het 
meest geschikt.  De kermis is voorbij, de meeste inwoners zijn terug uit vakantie.  Zondag 28 augustus is minder 
geschikt in verband met de Schakel.   Er zijn eerste gesprekken gevoerd: het parcours ligt nog niet vast.  
Het is niet geweten hoe de werken aan de Grote Markt daartegen geëvalueerd zijn.  Toch moet het mogelijk zijn 
om drie parcours uit te werken, zowel in het stadscentrum, als in het buitengebied, Vennengebied en Heizijde. 

 

 1ste parcours: kids run (ongeveer 1 km rond Warandeplein – Kasteel) 
 2de parcours: jogging (5 à 6 km in het centrum: vertrek Warandeplein – Station – Driezenstraat – 

Bekenstraat – Elisabethlei – Nieuwe Kaai – Hannuitstraat – Kasteelplein) 
 3de parcours: loop (11 à 12 km rond het centrum, richting Vennengebied – Heizijde) 

 
Er moeten geen drastische maatregelingen genomen worden, enkel het kortstondig stilleggen van het verkeer.  
De koppeling aan andere activiteiten kan een meerwaarde bieden.  Scholen, jeugd- en sportbewegingen worden 
mee in het verhaal betrokken.  
 

 Astrid Wittebolle informeert naar de vraagprijs? 
Eric Vos meldt dat de normale vraagprijs 15.000 euro bedraagt.  Via mediasponsoring door de Gazet van 
Antwerpen kan dit aangeboden worden voor de helft van de prijs, namelijk 7.500 euro.   
 

 Hannes Anaf stelt voor om de sporthal Sint-Victor aan de Warande mee in te schakelen.  Hij zal dit 
voorleggen in de bestuursvergadering. 

Het zou een mooie locatie zijn om te douchen, als depot voor sporttassen e.d.  Bij slecht weer kunnen de 
inschrijvingen eventueel hier doorgaan.  Een andere optie is het vrijhouden van de Kuub.   
Men is volop op zoek naar vrijwilligers en sponsoring. 
 
 
 
7. Varia 
Geen opmerkingen. 
 
 
 
 
Kathleen Aerts   
commissiesecretaris  



Communicatie : brief fase 1 (ontwerp)



Bemerkingen Ruimte & Erfgoedhekwerk
De voorwaarden in bouwvergunning zijn de volgende:

1. De volledige ontmanteling en wederopbouw van het hekken 

en (eventueel) de beelden en de aanleg van de tuin dienen 

in detail met Onroerend Erfgoed Antwerpen besproken te 

worden. Hiertoe dienen detailtekeningen opgemaakt te 

worden. Hiertoe is al een eerste aanzet gegeven, dit dient 

voorafgaand aan en tijdens de uitvoering verder uitgewerkt 

en opgevolgd te worden in overleg met Ruimte & Erfgoed.

2. Wat de terrassen betreft is er een nuancering nodig wat 

betreft de zones voor of tegen monumenten, ook hier dient 

bijkomend een machtiging gevraagd te worden.



Opgelegde wijzigingen in bouwvergunning

Aanvulling door Ruimte & Erfgoed bij hun advies:

Aan te leveren extra documenten

1. Stappenplan:

- grondige inventarisatie van alle onderdelen

- voorstel demontage (op basis van proefopstelling, met 

aanduidiging van bevestigingsmaterialen)

- detailtekeningen en beschrijving van de werken om aan te 

geven hoe de verschillende elementen opnieuw geplaatst 

zullen worden.



Bemerkingen Ruimte & Erfgoedhekwerk
2. Met betrekking tot de uitvoering :

- oplossing aangeven voor het haalbaar maken van de vaste 

hoogte van 45 cm voor de natuurstenen elementen van het 

hekwerk

-aangeven hoe de aanwezige standbeelden beschermd en 

verplaats zullen worden

-duidelijker plan voor de aanleg van de tuin aanbrengen omdat 

uit het aangebracht plan niet kan opgemaakt worden wat de 

invloed van de beplanting op het hekwerk en de kerk is (ivm 

historische waarde van de kerk wordt de voorkeur gegeven aan 

een bescheiden aanleg)

-niet-limitatieve lijst mbt beschrijvingen van bestekposten



Bemerkingen Ruimte & Erfgoedhekwerk

3. Geen toilet naast kerk:

-doet afbreuk aan de kerk en aan het ontwerp van de heraanleg 

rond de kerk

- toilet mag hier niet geplaatst worden



Verlichtingsstudie Grote Markt

- spel van licht en donker

- door het spel van licht en donker 

kerk ook ’s avonds en ’s nachts focuspunt blijven

- voetgangers vragen om een warmere kleur zodat de omgeving 

en passenten er aantrekkelijk uitzien

- gemotoriseerde verkeer dat nood heeft aan een functionele 

verlichting (koelere kleur)

- plein zelf wordt niet verlicht zodat het spel van licht en donker 

tot haar recht komt

- plein: elementen aangelicht zoals bomen en fontein

- kerktuin: glasramen en led in banken

-351 913,13 euro



Goedkeuring offerte

Offerte Eandis:

- 38 masten (ong. 210 000 euro)

- 78 mini stealths (rijbaan en voetgangers)

- 78 grondspots

Totaal offerte : 351 913,13 euro

Nog te voorzien: led’s luifel & verlichting glasramen

In aanbesteding aannemer:

- led’s in banken (ong. 157 000 euro)

- led’s in fontein (ong. 22 000 euro)

- TL’s luifel (worden uit aanneming gehaald) (ong. 20 000 euro)



Evolutie Grote Markt – financieel (incl BTW)
Kostenraming ontwerp

- Infrastructuur : 4 178 032,77 euro

- OV (Eandis): 330 000,00 euro

- Kasten (Eandis): 80 000 euro

Begroting (na BW 2):
- Infrastructuur : 5 140 000, 00 euro

- OV (Eandis): 352 000,00 euro

- Kasten (Eandis): 105 000 euro

Aanbesteding:
- Infrastructuur (Vangeel): 3 749 267,82 euro

- OV (Eandis): 351 913,13 euro

- Kasten (Eandis): 50 000 euro



Groenonderhoud 

Parkwijk en omgeving Jef Buyckstraat

Commissie III  - 26 februari 2011



Opdracht:

• Onderhoud van beplantingen (bodembedekkers, 

heesters, hagen)

• Snoeien, scheren, onkruid-vrij houden

• Gazon afranden







Beschrijving opdracht

• werkopdracht voorzien voor het dienstjaar 2011 (periode van 19

mei 2008 tot 31 januari 2009) mits een jaarlijkse gunstige

evaluatie, eventueel te verlengen voor het dienstjaar 2012 en

mogelijk ook voor het dienstjaar 2013.

• Het te onderhouden gebied wordt voor het scheren van hagen

en beplantingsmassieven onderverdeeld in 4 zones zoals

aangegeven op de plannen, waarbij het plan “Omgeving Jef

Buyckstraat” als één zone wordt beschouwd.

Hierbij dient er iedere week één zone volledig te worden

afgewerkt. Enkel wegens weerverlet wordt er toegestaan dat

deze periode uitloopt. Het opdrachtgevend bestuur kan zelf

bepalen in welke volgorde de zones moeten worden

onderhouden.



Beschrijving opdracht

• De jaarlijkse hak- wiedfrequentie wordt hieronder gespecificeerd:

– Eind mei : tussen 22/5 en  2/6

– Eind juni : tussen 19/6 en  30/6 (eventueel 26/6 tot 7/7 ivm bouwverlof)

– Eind juli: tussen 24/7 en  4/8 (eventueel 31/7 tot 11/8 ivm bouwverlof)

– Eind augustus: tussen 21/8 en  1/9 (eventueel 28/8 tot 8/9 ivm bouwverlof)

• Snoeien: 2 x per jaar: een zomer- (juni) en wintersnoei

(december)

• De totale kosten worden geraamd op 169 412,43 EUR inclusief

BTW.

• De aanneming zal worden gegund volgens de procedure van de

openbare aanbesteding



convenant 

Turnhout 2012

 basis: bestaande convenanten

 periode 2011 - 2013

 Context schets

 algemene afspraken

 afspraken op maat





convenant 

Turnhout 2012

 communicatie
Turnhout 2012 kan rekenen op een loyale samenwerking met de

communicatiedienst van de Stad Turnhout die naargelang de behoefte, het belang

en de doelgroep haar middelen en mensen in onderling overleg inzet voor alle

soorten boodschappen.

Turnhout 2012 krijgt een performante plek in de huidige en toekomstige

communicatiemiddelen die de stad aanwendt voor haar communicatie zoals:

stadskrant, stadsnieuws, stadstv, lichtkranten, full colour lichtscherm,

nieuwsbrieven, …

communicatiecel

UiTinTurnhout



convenant 

Turnhout 2012

 logistieke steun

Het stadsbestuur engageert zich om in de mate van het mogelijke in te

spelen op vragen van Turnhout 2012 rond personele, logistieke en

technische ondersteuning. Deze vragen worden telkens gezamenlijk

van nabij bekeken en opgevolgd.

De directeur Cultuur en Vrije Tijd neemt een centrale rol op in de

verbindingen die gelegd worden tussen Turnhout 2012 en de diverse

stedelijke diensten



convenant 

Turnhout 2012

 doelgroepenwerking

Turnhout 2012 ontplooit actief initiatieven en methodieken om te komen

tot een zo groot mogelijke cultuurparticipatie. Dit gebeurt zowel voor het

eigen aanbod en als voor het aanbod dat deel uitmaakt van het 2012

programma, maar waarbij een andere actor de eindverantwoordelijkheid

draagt.

+ vt pas



convenant 

Turnhout 2012

 financiën

2 * 200 000 euro

max. loonkosten voor overheadkost

min. Bedrag te besteden aan communicatie

overige

UiTloket

kantoor, meubilair, aanvullende ondersteuning

extra overleg



Realisatie kunstgrasveld

Sporthoeve



Infrastructuurplan

• 30 % Achterstand sportinfrastructuur 
wegwerken

- Inbreng middelen Vlaamse Gemeenschap
- Privé inbreng

Cluster kunstgrasvelden (60)
Eenvoudige sporthallen (50)
Eenvoudige zwembaden (5)
Multifunctionele sportcentra (4)



Infrastructuurplan

• Bundeling van opdracht
- Betere prijs
- Betere kwaliteit

• 30 % gebruiksvergoeding – groot onderhoud
• Opdracht – studie – opvolging werken door SIP
• Toewijzen:  basis van

- Realiseerbaar 
- Nood aantonen
- Regionale spreiding



Stadsbestuur Turnhout tekent in op realisatie 
kunstgrasveld

• Locatie: sporthoeve
• Programma:

- Kunstgrasterrein 106 x 66 meter
- Omheining
- Ballenvangers
- Sporttechnisch materiaal
- Verlichting
- Verharding rond terrein
- Toegangsweg  (aansluitend op bestaande  
verharding = optie)
- Max. gebruiksvergoeding 90.000 eur./jaar



- Locatie sporthoeve : middelste terrein grote zone



Plan

 



• 23 juli:  Vlaamse regering wijst de aanleg van 
29 kunstgrasterreinen toe aan Krinkels Holding
• Project Turnhout:

- 75.764 eur. per jaar = 18.941 Eur/kwartaal
- Subsidie:  30% = 22.729 Eur/jaar
- Eénmalig 21.412 Eur.

• Start aanleg:  half mei, na tornooi van KV 
Turnhout



• Vraag firma om vroeger te starten met de         
aanleg

- Nadelen:
• Competitieverloop en gebruik garanderen
• Risico bouwwerf met tornooi
• Andere organisatievorm tornooi om gebruik  
te garanderen  (4 terreinen/tent/parking)



• Voordelen:
- Kans dat terrein klaar is  (50% - afhankelijk                       
weersomstandigheden)
- Ideale gelegenheid opening
- Grondwerken terug ingezaaid en 
ingegroeid
- Gebruiksklaar nieuwe seizoen

- KV Turnhout akkoord met optie 
werkzaamheden  vroeger te starten.


